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PAOOR.0012.2.1.2024.NJO 
 
 

PROTOKÓŁ Nr 1/2024 
 

z posiedzenia Komisji Komunalnej i Rozwoju 
Rady Miejskiej w Śremie odbytego  11 czerwca 2024 r. o godz. 15:30 

w sali nr 24 Urzędu Miejskiego w Śremie, Pl. 20 Października 1. 
 

Przewodniczący  Rady Miejskiej w Śremie – Tomasz Klaczyński zwołał 
posiedzenie Komisji Komunalnej i Rozwoju Rady Miejskiej w Śremie na 
11 czerwca 2024 roku, zawiadomienie stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu.  

Udział w posiedzeniu wzięli Członkowie Komisji wg. listy obecności 
stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

Ponadto w  posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 
1. Grażyna Kubera – Zastępca Naczelnika PAO, 
2. Katarzyna Bednarowicz – Naczelnik PPS Urzędu Miejskiego w Śremie, 
3. Robert Mielcarek – Naczelnik PRK Urzędu Miejskiego w Śremie, 
4. Sławomir Ratajczak – Zastępca Burmistrza Śremu, 
5. Grzegorz Wiśniewski -  Burmistrz Śremu. 

 
Posiedzenie Komisji poprowadził najstarszy wiekiem Andrzej Mieloszyński, 

który po stwierdzeniu kworum pozwalającego na podejmowanie 
prawomocnych decyzji o godzinie 15:30, powitał Członków Komisji oraz 
zgromadzonych Gości. 

 Następnie przedstawił porządek obrad. 

Porządek obrad: 
1. Ukonstytuowanie się Komisji. 
2. Zaopiniowanie wniosku w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela 

Śremu. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały:  

a) zmieniająca uchwałę w sprawie dodatkowych oznaczeń taksówek oraz 
przepisów porządkowych związanych z przewozem osób i bagażu 
taksówkami na terenie gminy Śrem, 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy Śrem. 

4. Zapoznanie się z Raportem o stanie gminy. 
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5. Informacja o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art. 36 ust. 1-3 
i ust. 5 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym, i wydanych decyzjach, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 
przywołanej ustawy w okresie od 27 kwietnia 2023 r. do 31 maja 2024 r. 

6. Sprawy bieżące w zakresie działania komisji. 

Do przedstawionego porządku obrad nie zgłoszono uwag.  

Ad 1. Ukonstytuowanie się Komisji.  

Wybór Przewodniczącego Komisji. 

Przewodniczący obrad poprosił o zgłaszanie kandydatów. 

Radny Piotr Mulkowski na Przewodniczącego Komisji zgłosił Radnego 
Andrzeja Mieloszyńskiego, który  nie wyraził zgody powołując się na ustawę 
o samorządzie gminnym art. 23a „Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej 
Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie 
i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców". 
Następnie dodał, że przez kilka kadencji kierował się dobrem mieszkańców 
i również w IX kadencji będzie miał taki sam priorytet. Natomiast działania 
radnych i byłych radnych, które miały miejsce w II turze wyborów 
samorządowych, nie były godne, rzetelne, ani uczciwe i na tej podstawie 
odmawia przyjęcia stanowiska Przewodniczącego Komisji Komunalnej 
i Rozwoju.    

Radny Cezary Strzelec na Przewodniczącego Komisji zgłosił Radnego Piotra 
Mulkowskiego, który wyraził zgodę.  

Dalszych zgłoszeń nie było.  
  

Przystąpiono do głosowania w sprawie wyboru Radnego Piotra 
Mulkowskiego na Przewodniczącego Komisji Komunalnej i Rozwoju.  

Wyniki głosowania:  
ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  

Wyniki imienne: 
ZA (3) Andrzej Mieloszyński, Cezary Strzelec, Bartosz Żeleźny  
PRZECIW (0)  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Piotr Mulkowski  
BRAK GŁOSU (0)  
NIEOBECNI (0) 
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Komisja Komunalna i Rozwoju w obecności 4 członków komisji, 3 głosami 
„za”, przy 1 głosie „wstrzymuję się”, dokonała wyboru Przewodniczącego 
Komisji. Przewodniczącym Komisji został Radny Piotr Mulkowski.  

Radny Piotr Mulkowski podziękował za wybór.  

Następnie przewodniczenie obrad przejął nowo wybrany Przewodniczący 
Komisji.  

Wybór Zastępcy Przewodniczącego Komisji. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zgłaszanie kandydatów na Zastępcę 
Przewodniczącego Komisji.  

Nie zgłoszono kandydatów na Zastępcę Przewodniczącego Komisji. 
 Radny Cezary Strzelec stwierdził, że skoro nie ma kandydatów proponuje,  aby 
Komisja pozostała bez Zastępcy Przewodniczącego.  

Ad 2. Zaopiniowanie wniosku w sprawie nadania tytułu Honorowego 
Obywatela Śremu. 

Burmistrz Śremu Grzegorz Wiśniewski zreferował wniosek w sprawie 
nadania tytułu Honorowego Obywatela Śremu.  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusje w tym punkcie posiedzenia. 

W dyskusji głos zabrali:  

Radny Andrzej Mieloszyński 
zapytał Burmistrza, gdzie Pani Danuta Szafrańska ukończyła szkołę 
podstawową, ponieważ zabrakło tej informacji w złożonym wniosku.  

Burmistrz Śremu Grzegorz Wiśniewski 
odpowiedział, iż na ten moment nie ma takiej wiedzy, a we wniosku jest tylko 
informacja o szkole średniej.  

Dyskusja została zakończona. 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia opinii Komisji dot. 
wniosku w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Śremu.  

Wyniki głosowania:  
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  
Wyniki imienne:  
ZA (4)  Andrzej Mieloszyński, Piotr Mulkowski, Cezary Strzelec, Bartosz 
Żeleźny  
PRZECIW (0) 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  
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BRAK GŁOSU (0)  
NIEOBECNI (0) 

Komisja Komunalna i Rozwoju w obecności 4 członków komisji, 4 głosami 
„za”, przyjęła przedstawioną opinię.  

(Opinia, stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu).  

Na tym punkt zakończono.  
 
Ad 3. Zaopiniowanie projektu uchwały:  

a) zmieniająca uchwałę w sprawie dodatkowych oznaczeń taksówek oraz 
przepisów porządkowych związanych z przewozem osób i bagażu 
taksówkami na terenie gminy Śrem, 

Projekt uchwały zreferowała Zastępca Naczelnika PAO Grażyna Kubera.  

Następnie Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję nad przedstawionym 
projektem uchwały.  

W dyskusji głos zabrali: 

Radny Andrzej Mieloszyński 
powiedział, iż w uzasadnieniu jest napisane: „Wyłączenie stosowania uchwały 
dla przedsiębiorców niezmieniających wypisów z licencji w zakresie zmiany 
pojazdów, spowodowane jest ograniczeniem ponoszenia przez 
przedsiębiorców dodatkowych kosztów”. Następnie zapytał czego dotyczą 
koszty i jaka to jest kwota. 

Zastępca Naczelnika PAO Grażyna Kubera 
odpowiedziała, że są to koszty dotyczące  wymiany emblematów w wysokości 
ok. 100 zł.  

Dyskusja została zakończona.  
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania proj. uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie dodatkowych oznaczeń taksówek oraz 
przepisów porządkowych związanych z przewozem osób i bagażu taksówkami 
na terenie gminy Śrem.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  

Wyniki imienne:  
ZA (4) Andrzej Mieloszyński, Piotr Mulkowski, Cezary Strzelec, Bartosz 
Żeleźny  
PRZECIW (0)  
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  
BRAK GŁOSU (0)  
NIEOBECNI (0) 

Przewodniczący Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdził, iż 
Komisja przedłożony projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy Śrem. 

Projekt uchwały zreferował Naczelnik PRK Robert Mielcarek.  

Następnie Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję nad przedstawionym 
projektem uchwały.  

W dyskusji głos zabrali:  

Radny Andrzej Mieloszyńki 
powiedział, iż w komisji mieszkaniowej brał udział przez ostatnie 20 lat i cieszy 
się bardzo ze zmian, które wprowadzono do projektu uchwały, gdyż na pewno 
usprawni to pracę komisji mieszkaniowej.   
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania proj. uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących 
w skład mieszkaniowego zasobu gminy Śrem.  

Wyniki głosowania:  
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0  

Wyniki imienne:  
ZA (4)  
Andrzej Mieloszyński, Piotr Mulkowski, Cezary Strzelec, Bartosz Żeleźny  
PRZECIW (0)  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
BRAK GŁOSU (0)  
NIEOBECNI (0) 

Przewodniczący Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdził, iż 
Komisja przedłożony projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

(Opinia, stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu). 

Na tym punkt zakończono.  
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Ad 4. Zapoznanie się z Raportem o stanie gminy. 

Raport o stanie gminy przedstawił Burmistrz Śremu Grzegorz Wiśniewski.  

Dyskusja nie została podjęta.  

Na tym punkt zakończono.  
 
Ad 5. Informacja o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art. 36 ust. 1-3 
i ust. 5 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym, i wydanych decyzjach, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 
przywołanej ustawy w okresie od 27 kwietnia 2023 r. do 31 maja 2024 r. 

Informację zreferowała Naczelnik PPS Katarzyna Bednarowicz.  

Następnie Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję w tym punkcie 
posiedzenia. 

W dyskusji głos zabrali: 

Zastępca Burmistrza Śremu Sławomir Ratajczak 
zapytał, czy były roszczenia występujące przed 2023 rokiem, które nie są 
zrealizowane.   

Naczelnik PPS Katarzyna Bednarowicz 
odpowiedziała: było jedno roszczenie, które jest już zakończone.  

Dyskusja została zakończona.  

Na tym punkt zakończono. 
 
Ad 6. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję w tym punkcie posiedzenia.  

Radny Andrzej Mieloszyński 
skierował prośbę do organu wykonawczego, aby na wysokości „ starej tkalni” 
zrobić próg zwalniający. Zwrócił, również uwagę, aby pompy na ulicy 
Popiełuszki i Łąkowej, które podczas ulew zasysają nadmiar wody były 
włączane wcześniej, nie dopuszczając w ten sposób do  zalania mieszkańców 
powyższych ulic. Następnie poinformował, iż cieszy się, że zostały 
zdemontowany na ul. Kościuszki blokady uniemożliwiające wjazd pojazdom 
i prosi, aby przewiercone kostki po demontażu były wymienione na nowe.  
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Burmistrz Śremu Grzegorz Wiśniewski 
odpowiedział, iż jutro będzie rozmawiał z Naczelnikiem PII Szymonem 
Wasilewskim w kwestii wymiany kostek i progu zwalniającego. Natomiast, jeśli 
chodzi o pomy, to z tego co wie są załączane automatycznie po przekroczeniu 
wskaźnika, który sygnalizuje nadmiar wody.   
 
Radny Andrzej Mieloszyński  
odpowiedział, że skoro tak funkcjonują pompy odprowadzające nadmiar wody 
to nie powinno dochodzić do zalania ulicy, w związku z tym problem należy 
rozwiązać w inny sposób np. poprzez zamieszczenie czujników w innym 
miejscu.  

Zastępca Burmistrza Śremu Sławomir Ratajczak 
wyjaśnił, że być może Radny Andrzej Mieloszyński ma rację i trzeba będzie 
dołożyć więcej czujników lub w innym miejscu, jeżeli załączają się za późno 
i woda zalewa posesję.  

Przewodniczący Komisji Piotr Mulkowski  
dodał, że zalewanie ulicy Dutkiewicza jest od momentu remontu ulicy. Rury 
wychodzące z rynku mają większą średnicę, niż te znajdujące się na 
Dutkiewicza. Efekt jest taki, że podczas ulewy na ulicy Poznańskiej woda ze 
studzienek pryska na wysokość pół metra, a rury na Dutkiewicza nie odbiorą 
tego, ponieważ mają zbyt małą średnicę i w tym przypadku żaden zawór nie 
pomoże.  

Radny Andrzej Mieloszyński 
powiedział, że mieszka w starej części miasta i obserwuje te miejsca na co 
dzień i po części Przewodniczący Komisji ma rację, natomiast w jego ocenie 
rynek jest zlewnią i po deszczu woda spływa ulicą Poznańską zalewając ją  na 
wysokości kina. Ponadto wyjaśnił, iż drożność na ulicy Dutkiewicza łącznie 
z budową progu zwalniającego przy Domie Samotnej Matki została 
zrealizowana w poprzedniej kadencji. 

Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak  
dodał, iż w gminie jest wiele takich miejsc gdzie występuje problem z wodami 
opadowymi i mamy świadomość, że są przepusty, które są zwężeniem 
powodując piętrzenie się wody wylewającej na ulice. Na koniec powiedział, że 
będzie się przyglądał tym inwestycjom, które wymagają rozeznania oraz sporo 
kosztów.  

Radny Andrzej Mieloszyński 
odpowiedział Zastępcy Burmistrzowi, iż bardzo się cieszy, że w ten sposób 
reaguje.  
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Zastępca Burmistrza Sławomir Ratajczak 
stwierdził, iż on obserwuje i ma świadomość, że takie problemy występują. 
Dodał, że w ostatnich latach urbanizacja następuje bardzo dynamicznie, coraz 
więcej terenów jest utwardzonych i przy nawalnych deszczach tej wody jest 
coraz więcej.  

Dyskusja została zakończona.  

Na koniec posiedzenia Przewodniczący Komisji poprosił radnych, aby 
zgłaszali  propozycje do planu pracy komisji w II połowie 2024 roku.  

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Komisji Piotr 
Mulkowski podziękował za udział w posiedzeniu Komisji zaproszonym 
Gościom, Członkom Komisji, zamykając obrady o godz. 16:18. 

Na tym posiedzenie Komisji i protokół zakończono. 
 
       PRZEWODNICZĄCY OBRAD 
        Radny senior 
 
            Andrzej Mieloszyńki  

 
 

PRZEWODNICZĄCY 
Komisji Komunalnej i Rozwoju  

 
Piotr Mulkowski  

 
 
 
Załączniki: 

1) Zawiadomienie o komisji; 
2) Lista obecności Członków Komisji;  
3) Opinia Komisji dot. nadania Honorowego obywatela Śremu; 
4) Opinia Komisji dot. projektów uchwał. 

Protokolant: 
Jolanta Napieralska  
Podinspektor  


